
Betreft: verbod op gebruik van stroomstootapparatuur

Beste,

Uit de geest van de consultatie meen ik op te mogen maken dat de intentie is om ongelukken en zinloos 
dierenleed te voorkomen. Daar kan ik direct achter staan.  Helaas kan ik het niet met de feitelijke 
uitwerking eens zijn en wel om praktische redenen. 
Het valt op dat werkhonden van defensie en politie uitgezonderd worden. Hierbij wordt voorbij gegaan 
aan andere werkhonden die ook in vrijheid opereren zoals die bijvoorbeeld in de jacht en beveiliging 
gebruikt worden.  Doordat het jachtinstinct en de passie bij deze honden nog sterk aanwezig is, in 
tegenstelling tot veel doorgefokte huishond rassen, zijn zij vaak veel meer gefocust op hun taak en zijn 
zij vrij snel buiten stembereik als zij een wildspoor volgen. Correctie is dan niet meer mogelijk.
De meeste jagers gebruiken overigens alleen de fluitfunctie die in de halsbanden ingebouwd zijn, maar 
er zijn ook honden die door hun instinctieve passie zelfs dat niet horen. Om ongelukken of zoekraken te 
voorkomen is er dan een hardere correctie nodig, bijvoorbeeld door middel van een elektrische 
stroomstoot, bij gebrek aan andere mogelijkheden. De meeste honden hebben ook maar een enkele 
keer een correctie nodig, waarna ze prima op de fluitfunctie reageren, maar bepaalde "harde" rassen 
hebben toch vaker een herinnering nodig. De meeste banden hebben bovendien  twee intensiteiten, 
waarvan de eerste niet meer dan een prikkeling is (zelf uitgeprobeerd) en die tot attentie leidt. Meestal 
zie je dat de honden bij gebruik van de lichte intensiteit (als ze de fluit door hun passie gemist hebben) 
uit hun (spoor)volgtrance gehaald worden en om zich heen kijken waar hun baas is, waarna ze gewoon 
terugkomen. 

Uit mijn meer dan 50 jaar jacht- en honden ervaring kan ik mij toch wel veel verkeers- en andere 
(verdrinking in vaarten, doodgeslagen door vee en wilde varkens) ongevallen met honden herinneren uit 
de tijd van voor de stroombanden. Sinds het algemene gebruik ervan heb ik die eigenlijk niet meer 
meegemaakt ondanks de toename van het verkeer en wilde varkens. En dan heb ik het nog niet over 
reeën, paarden, schapen, koeien en ander vee die van schrik in de prikkeldraad lopen, verstrikt en 
gewond raken opgeschrikt door een hond die  vlak langs hun heen schiet. Of geschrokken vee dat dan 
zelf weer verkeersongelukken veroorzaakt, meestal met ernstige gevolgen. Zelfs op een kleine  
jachthond rijdt een personenauto zich vaak al een total loss, laat staan op een koe of een paard. 

Het lijkt mij zinvol om in het voorstel werkhonden in het algemeen uit zonderen van het verbod op het 
gebruik van stroomstootapparatuur.   
Daarnaast zou ik willen adviseren dat de apparatuur een CE keurmerk moet hebben. We hebben 
gemerkt dat een aantal goedkope Chinese fabricaten niet voldoende discrimineren zodat bij gebruik de 
verkeerde hond gecorrigeerd kan worden. Dat kan natuurlijk zeker niet!

Bij huishonden die niet of slecht reageren ligt 9 van de 10 keer de oorzaak bij de baas en niet bij de 
hond. Een gepaste cursus voor baas en hond is daar beter op zijn plek. 

Voor meer informatie ben ik bereikbaar op 0625091602

Met vriendelijke groet,

Ron den Biesen


